



Representative Office of Japan to Palestine

Abraj House, 8th Floor, 15 Tokyo Street, Ein Monjed, Ramallah
Tel: +970 (2) 298-3370/1 Fax: +970 (2) 298-3313
repjapan@rm.mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp

الثلاثاء 17 أغسطس 2021

خبر صحفى

لقاء بين السيد موتيجي توشيميتسو وزير الخارجية ودولة رئيس وزراء فلسطين د.محمد اشتية

اليوم 17 آب، الساعة 12:10 ظهرًا بالتوقيت المحلي (الساعة 6:10 مساءً بتوقيت اليابان) ولمدة 60 دقيقة، عقد السيد موتيجي توشيميتسو، وزير خارجية اليابان، اجتماعاً مع دولة رئيس وزراء فلسطين د.محمد اشتية خلال زيارته لفلسطين. وتم الاجتماع على النحو التالي.

1 - في البداية، ابدى الوزير موتيجي عن سروره لزيارته لفلسطين للمرة الأولى كوزير للخارجية. ورحب رئيس الوزراء اشتية بزيارة الوزير موتيجي لفلسطين.

2. أعرب الوزير موتيجي عن تصميمه على مواصلة دعم فلسطين التي تواجه صراعات طويلة الأمد ووباء COVID-19. كما أكد مجددًا موقف اليابان الداعم لـ "حل الدولتين من خلال عملية السلام في الشرق الأوسط، وذكر أن اليابان ستسهم في بناء الثقة بين الأطراف المعنية من خلال مبادرة "ممر السلام والازدهار" وتعزيز المساعدة لفلسطين بين الدول الآسيوية من خلال "مؤتمر التعاون بين دول شرق آسيا من أجل التنمية الفلسطينية (CEAPAD)". وتبادل الجانبان وجهات النظر حول هذه المبادرات اليابانية وتشاطرا وجهات النظر لمواصلة العمل معًا بهدف تحقيق الاكتفاء الذاتي الاقتصادي لفلسطين.

3. تبادل الجانبان وجهات النظر حول الوضع في شرق آسيا بما في ذلك الصين وكوريا الشمالية. وطلب الوزير موتيجي التفاهم والتعاون من أجل حل فوري لمسألة الاختطاف، وحصل على دعم رئيس الوزراء اشتية. (نهاية)



Representative Office of Japan to Palestine

Abraj House, 8th Floor, 15 Tokyo Street, Ein Monjed, Ramallah
Tel: +970 (2) 298-3370/1 Fax: +970 (2) 298-3313
repjapan@rm.mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp

Tuesday August 17, 2021

PRESS RELEASE

Meeting between Mr. MOTEGI Toshimitsu, Minister for Foreign Affairs and H.E. Dr. Muhammad Shtayyeh, Prime Minister of Palestine

On August 17, commencing at 0:10 p.m. (local time, 6:10 p.m. JST) for 60 minutes, Mr. MOTEGI Toshimitsu, Minister for Foreign Affairs of Japan, held a meeting with H.E. Dr. Muhammad Shtayyeh, Prime Minister of Palestine, during his visit to Palestine. The overview of the meeting is as follows.

1. At the beginning, Minister Motegi noted that he was pleased to revisit Palestine for the first time as a Minister for Foreign Affairs. Prime Minister Shtayyeh welcomed Minister Motegi's visit to Palestine.
2. Minister Motegi conveyed his determination to continuously support Palestine facing long-standing conflicts and COVID-19 pandemic. He also reaffirmed Japan's position to support for a "two-state solution" regarding the Middle East Peace and stated that Japan would contribute to confidence-building among the concerned parties through the "Corridor for Peace and Prosperity" initiative and promote assistance to Palestine among Asian countries through "Conference on cooperation among East Asian countries for Palestinian Development (CEAPAD)".[Both sides exchanged views on these Japan's own initiatives and share the view to continue to work together with a view to achieving economic self-reliance of Palestine].
3. Both sides exchanged views on the situation in East Asia including China and North Korea. Minister Motegi requested understanding and cooperation for the immediate resolution of the abductions issue, and gained support from Prime Minister Shtayyeh. (END)